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Opgericht 23 maart 1929 
           
Internet/website:      www.pkvfrisia.nl    en     www.frieslandshow.nl 
_____________________________________________  
Ereleden:  Gerrit Walsma     Anjum  

Jelle Terpstra     Dokkum 
   Ate Hoekstra     Damwâld 
   Henk Canrinus     Hallum 
   Sikke Damstra     Damwâld 
    
Leden van verdienste: Antje Walsma     Anjum 
   Alie van der Zee     Dokkum 
   Klaas Dijkstra     Zuidhorn 
Bestuur: 
 
voorzitter  Jan Rietberg     tel. 0519-221444 
   Burdaarderstrjitwei 19    9106 GA  Sibrandahûs     
      
secretaris  Sita Herder     tel.  0519-571326 
   Wjuk 14      9145 RB  Ternaard 
 
penningmeester &  Siep Leegstra     tel. 0511-702258 
ringencommissaris Nije Hale 23     9104 DS  Damwâld 
 
tentoonstell.secr.& Arie Hagedoorn     tel. 0511-421961 
tentoonstell.penningm. Master de Grootstrjitte 4    9104 HN Damwâld 
 
materiaalbeheer  Simke Zijlstra     tel. 0519-321794 
   Burmaniastrjitte 5    9133 MV  Anjum 
 
algemeen bestuurslid Evert Ringia     tel. 058-2532103 
   Doniastrjitte 17     9044 ND  Bitgum 
 
algemeen bestuurslid Tietsie de Bruin     0511-769035 
   Meerkoetstraat 78    9291 BB  Kollum 
 
Tatoeëerders: 
 
Piet Posthuma,      Haadwei 96,           9104 BJ    Damwâld     tel.  0511-425036 
Henk Canrinus,     Wildlandseweg 1,  9074 LK   Hallum,        tel.  0518-431118
          

http://www.pkvfrisia.nl/
http://www.frieslandshow.nl/


 
 
 
 
Voorwoord 
 
Ook in dit nieuwe jaar 2018 zullen de meesten van jullie al weer bezig 
zijn met het tot stand brengen van een nieuwe generatie kleindieren.  
De eerste kuikens zijn al uit het ei, en ook de konijnen, cavia’s en ander 
“harig” kleinvee doet verwoede pogingen om voor nageslacht te zorgen. 
Een mooie periode van nieuw ontstaand jong leven. Dat vergoedt de nare 
bijsmaak bij de pluimveefokkers een beetje. Want ook de eerste maanden 
van 2018 zullen de tentoonstellingen gehouden moeten worden zonder het 
kraaien en kakelen van pluimvee. Op 22 januari werd weer vogelgriep 
vastgesteld, en deze keer bij een hobby pluimveehouder in het Zuid 
Hollandse Rhoon. Ook deze keer het zeer besmettelijke hoog pathogene 
griepvirus (HPAI) H5N6. Nog steeds worden dode vogels gevonden met 
eveneens dit virus. En op 25 februari opnieuw een uitbraak op een bedrijf 
in Oldekerk.  Het lijkt erop dat we van nu af aan elke winter met dit 
fenomeen geconfronteerd kunnen worden. Gelukkig zitten wij met onze 
show tot nu toe net voor de trek van de meeste watervogels. Reden om 
eens na te denken over een verschuiving van de showperiode naar de(na) 
zomer? Ik weet het niet, maar mogelijk is ons plan om dit jaar een beetje 
te “oefenen” tijdens de paardendagen nog niet zo verkeerd. 
Vooruitkijkend naar het lopende jaar 2018:  
We hebben op 23 maart onze jaarvergadering. We zoeken nog een 
vervanger voor Evert Ringia, die door privé omstandigheden zijn taak in 
het bestuur moet opgeven. Verder veel grote plannen dit jaar. Naast een 
zomershow proberen we in het kader van de CH2018 op onze 56e 
Frieslandshow een extra show te organiseren met levend cultureel erfgoed 
van Nederlandse bodem. Op de jaarvergadering zullen deze  en andere 
activiteiten de revue passeren. Het is voor zes(!) van onze leden een 
jubileumjaar, waar we op de jaarvergadering ook aandacht aan gaan 
besteden. 
In dit clubblad vindt u ook  informatie over de diverse entingen die dit 
jaar weer georganiseerd worden.  
Ik wil een ieder van jullie veel geluk en plezier toewensen  bij het tot 
stand brengen van een nieuwe, gezonde generatie jonge dieren en hoop 
dat ze, zo mogelijk, nog beter zullen zijn dan vorig jaar. 
Tot ziens op 23 maart. 
 
Jan Rietberg 



 
 
 
Uitnodiging  
voor de jaarvergadering van PKV Frisia Dokkum e.o. 
 
Vrijdag 23 maart 2018 
Plaats: Hotel Café van der Meer, Woudweg 1 te Dokkum 
Aanvang: 20.00 uur 
  
Agenda:   

1. Opening 
2. Notulen vorige vergadering 
3. Ingekomen stukken en mededelingen 
4. Jaarverslag 2017 
5. Financieel verslag PKV Frisia 2017  en 55e Frieslandshow  
6. Verslag kas controle commissie ( Jan Castelein  en GD de Vries) 
7. Benoeming nieuwe kas controle commissie 
8. Bestuursverkiezing: aftredend Simke Zijlstra, niet herkiesbaar.  

Tussentijds aftredend door privé omstandigheden: Evert Ringia.  
Het bestuur draagt de volgende kandidaten voor:  
Vacature Simke Zijlstra: Halbe Sijtsma 
Vacature Evert Ringia: ?? 

9. Eren en waarderen: We hebben dit jaar 6 jubilarissen!!! 
25 jaar KLN lid: Romke Aartsma en Fré Zuidema 
40 jaar KLN lid: Alie Veenstra-Banga,  Alie van de Zee  
van der Zwaag en Piet Hoekstra 
50 jaar KLN lid: Oane Dijkstra 

10. Activiteiten 2018 
- Zomershow en consequenties tav entingen 
- Project CH2018 en 56e Frieslandshow 
- Hokbezoek en/of andere zomeractiviteiten 

11. Rondvraag 
12. Pauze 
13. Voordracht door Jan Bos met als onderwerp: een virtuele 

boswandeling door de “Alde Feanen”. Van horen zeggen een 
prachtige inleiding: Jan Bos neemt ons mee door de prachtige 
natuur in de Alde Feanen met een praatje en een plaatje.  

14. Sluiting 



Notulen van de Ledenvergadering van PKV Frisia 
gehouden op vrijdag 29 sept 2017  
bij Hotel van der Meer te Dokkum. 
 
Om 20.00 opent Jan Rietberg de vergadering en kan 23 leden welkom 
heten. Afwezig met kennisgeving: Evert Meinema, Henk Canrinus, Jan en 
Mieke Wijma, Oane Dijkstra, Siep Leegstra, Durk Schreiber, Ype 
Kroodsma, Evert Ringia en Jelle Terpstra. Een bijzonder hartelijk welkom 
voor ons lid van verdienste Alie van der Zee.  
De notulen van de vorige vergadering worden kort doorgenomen en 
goedgekeurd. 
Mededelingen: Op de jongdierendag zijn 260 dieren gekeurd en we 
hebben een topdag gehad. Er is een positief saldo te melden van 100 euro. 
Verder zijn we op hokbezoek geweest en daarna een geslaagde barbecue 
bij Langhout te Damwoude. Een mooie locatie en prima voor elkaar! 
 Ook zijn er plannen voor een Zomershow, en wel volgend jaar tijdens de 
Paardendagen op zaterdag 28 juli 2018. Op 4 oktober aanstaande gaan we 
met de huifkar naar Kollum,waar bij zorgcentrum Meckemastate een 
volière voor en door de bewoners feestelijk zal worden geopend. Voor de 
schoolkinderen is er de mogelijkheid om hun dier te laten keuren. 
Ook zijn we aan het brainstormen voor leuke ideeën voor de Kulturele 
Haadsted 2018, het plan is om ons levend cultureel erfgoed ,de van 
oorsprong Nederlandse rassen van de diergroepen konijnen, hoenders, 
dwerghoenders, watervogels en sierduiven te tonen. Als extraatje willen 
we proberen om alle kleurslagen van het Friese hoen en de Friese kriel te 
tonen. Er is een begroting hiervoor ingediend van 3000 euro. Om dit te 
kunnen realiseren moet er geld in het laatje komen. Er lopen subsidie 
aanvragen bij Gemeente Dongeradeel, Van der Meer Boeremafonds en de 
Stichting Juckema Sideriusfonds. Ook is ons project aangemeld bij Kabel 
Noord. Er kan nog gestemd worden tot 21 september!  
Als we geen subsidie krijgen, zullen deze mooie plannen uiteraard niet 
door kunnen gaan. 
Vervolgens is de prijsuitreiking van de winnaars van de jongdierendag. 
Voor uitslagen zie de Hobby. In Harkema waren we tweede met de 
konijnen. Er was een dieptepunt qua scoren met de hoenders en 
dwerghoenders. Nog nooit zo weinig punten behaald. Maar volgend jaar 
beter! 
Eren en Waarderen: In de Voorjaarsvergadering is besloten om Sikke 
Damstra te benoemen tot erelid van onze club. Hij had in 1973 al een 
fokkerskaart,en heeft heel veel voor onze vereniging gedaan. Hij is jaren 
secretaris, tt secretaris en penningmeester geweest. Hiervoor willen wij 
hem graag in het zonnetje zetten en bedanken! Vervolgens komt Sikke 
zelf even aan het woord. Hij benoemt dat hij het bijzondere gevoel heeft 



dat de vereniging voelt als familie. Ik denk dat wij daar als Frisia heel 
trots op mogen zijn! Sikke ontvangt daarna de oorkonde. 
De Frieslandshow zal dit jaar plaats gaan vinden in het MFA te Holwerd. 
Het draaiboek daarvoor wordt doorgenomen en de namen en functies 
ingevuld. Hier gaat nog al wat tijd in zitten,we gaan proberen om dit 
voortaan op een andere manier op te lossen. Jelle vraagt hoe het komt met 
het hokje als de Trimmer wordt afgebroken. Toevallig was daar een mail 
over gekomen van de gemeente. Er zal worden overlegd over een 
oplossing. Jan Rietberg gaat daar actie in ondernemen. Verder vraagt Jelle 
of de Frieslandshow na de realisatie van de nieuwe sportaccommodatie 
weer terug naar Dokkum gaat. Als er een evenementenvloer in wordt 
gelegd zou dat kunnen, mits de huur betaalbaar blijft. Als er geen 
geschikte vloer in komt,wat hoogst waarschijnlijk is, moet er een 
afdekvloer worden gehuurd bij van Kammen. Kosten hiervoor zullen rond 
de 2000 euro liggen. Met plastic afdekken zal dan niet afdoende zijn. Er is 
echter toegezegd dat allen die gebruik maakten van de oude Trimmer ook 
in de nieuwe hal welkom zouden moeten zijn. Er is nu een 
projectontwikkelaar mee bezig. Voor de rondvraag is er niks en de 
vergadering wordt rond 23.00 gesloten. Jan bedankt een ieder voor 
zijn/haar inbreng en wenst een ieder wel thuis.  
 
      Sita Herder 
 
Jaarverslag Pkv Frisia over 2017 
 
Voor je het weet is er al weer een jaar voorbij en heb je nog maar erg 
weinig tijd, zeg maar heel erg weinig tijd om een verslag te schrijven over 
wat je als vereniging in een heel jaar zoal doet. 
Nou dat is nogal wat..Elke maand een bestuursvergadering. Regelen dat 
de Hobby op tijd verschijnt,en dat Germ Durk op tijd de geschreven 
stukjes heeft. Over inhoud hebben we overigens niet te klagen. Vier rijk 
gevulde Us Hobby’s per jaar. In januari wordt de jaarvergadering bij Van 
der Meer al vastgelegd,en gaan we ook op zoek naar een spreker. De 
adverteerders van de Hobby worden weer benaderd. In februari worden 
de afspraken over de entingen van de hoenders al vastgelegd met onze 
dierenarts Marten de Vries. In Maart contact met Wolters over de 
Jongdierendag die gehouden wordt op  2 september.  Dan gaan we al los 
met de activiteiten, te beginnen op 24 maart de leden vergadering bij van 
der Meer. Met instemming van de leden zullen de lotenboekjes komen te 
vervallen en zal er een contributieverhoging komen van 7.50 per lid met 
een fokkerskaart. Er zijn 22 leden aanwezig. Ulbe Braaksma is 25 jaar lid 
van de KLN,en Piet Posthuma  40 jaar. Sikke Damstra wordt welverdiend 



erelid van onze club. Jacob Bijlsma geeft een prachtige lezing over de 
natuur in onze nabije omgeving. Evert Ringia en Tietsje de Bruin worden 
gekozen als nieuwe bestuursleden. Gelukkig krijgen we de eerst 
afgewezen subsidie van de gemeente later alsnog wel. En hebben we hier 
en daar ook nog uit andere potjes wat in de wacht gesleept om wat extra’s 
te doen in het kader van Kulturele Haadsted 2018.  
De Frieslandshow is voor het eerst niet in de Trimmer maar in het MFA 
in Holwerd. Een prachtige accommodatie.  Er wordt een 
sponsorcommissie op poten gezet die adverteerders moet gaan werven.  
Er is de mogelijkheid om vriend te worden van Frisia voor een bepaald 
bedrag voor zowel bedrijf als particulier. Ook dit moet extra geld in het 
laatje brengen. Het project Kuikentjes in de klas loopt als een trein. Er is 
weer geënt tegen pokken bij onze hoenders, dat kan natuurlijk ook dit jaar 
weer, houdt de Hobby in de gaten voor de exacte datum. De verplichte 
enting tegen pseudo vogelpest werd gehouden op 5 augustus,en de 
nevelenting op19 augustus. Ook de verplichte entingen tegen RHD 1 en 2 
bij de konijnen zijn uitgevoerd in augustus en oktober en lopen op 
rolletjes.  
We zijn aan het brainstormen om alle Nederlandse rassen van kippen, 
konijnen, duiven en watervogels samen te brengen in het kader van KH 
2018. Met een rassenboekje erbij wat de mensen dan kunnen kopen. Maar 
dit zijn nog prille ideeën,die veel kosten met zich meebrengen. Ook 
willen we graag een knuffelhoek. Maar dit is dus vooruitkijken.. Eerst 
naar Wouterswoude naar CNS  met de stand. De opzet was een mini 
show.  Heel veel enthousiaste kinderen en heel mooi weer! Op 10 juni 
open dag naar de Welkoop, een prachtige dag en mooie promotie voor 
onze club.  Op 24 juni hokbezoek samen met Burgum en barbecue bij  
Adolf Langhout. Op alle adressen een zeer hartelijk welkom en een natje 
en droogje. Bedankt voor de gastvrijheid Jan, Jelle, Rein, Albert, Arie en 
Adolf! Zeer geslaagd en beslist voor herhaling vatbaar. Heeft u nog nooit 
meegedaan aan een hokbezoek, dit is zeker een aanrader! Op 29 juli 
Boerendag: Een verregend veld, maar dat zijn we wel gewend. Daarna 
een stralende dag. Een begrip in paardenland,maar ook heel veel 
belangstelling  voor Frisia, met een grote verscheidenheid aan dieren en 
de mogelijkheid tot knuffelen. Tietsje in haar element!! Dat trekt veel 
publiek  en onder dat publiek veel jeugd  en dus misschien wel toekomst! 
 Op 2 september Jongdierendag. De dag waar veel  fokkers met spanning 
naar uitkijken…Zoals gebruikelijk bij Wolters, wat goed is moet je goed 
houden, nietwaar! Een prima accommodatie en ook weer een 
supergezellige dag, waar ik zelf niks van mee heb gekregen want ik zat op 
vakantie  in Griekenland. Voor de uitslagen zie de Hobby.   
Dan de Frieslandshow van  26-28 oktober.  Spannend; want  een nieuwe 
locatie en een andere plaats. Hoe zal het gaan? Maar met 657 



inschrijvingen, een prachtig aangeklede hal, en heel veel enthousiaste 
bezoekers kunnen we alleen maar blij zijn! Ook de hulp bij op- en afbouw 
was dik en dik in orde!! Evenals de catering. We hebben prachtige dagen 
gehad, en ik heb eigenlijk alleen maar positieve reacties gehoord. 
Natuurlijk zijn er wel kleine verbeterpunten, maar we zijn heel tevreden 
over het verloop en de sfeer op de tentoonstelling.  Om niemand tekort te 
doen: alle uitslagen staan in de Hobby, en alle prijswinnaars van harte 
gefeliciteerd!! Ook was het Rad van Avontuur weer van de partij, wat ook 
altijd weer een succes is, maar de tombola is altijd weer een topper!! 
Alles uitverkocht!! 
Helaas bereikt ons op 8 december 2017 het bericht dat er in 
Biddinghuizen een eendenbedrijf is besmet met vogelgriep. Meerdere 
uitbraken volgen. Onder andere de tentoonstelling van de Aaikoer kan 
ook na twee keer uitstel evenals vorig jaar niet doorgaan. Ook de 
Noordshow is in 2018 weer verboden terrein voor hoenders. Een triest 
begin van het nieuwe jaar voor zowel bedrijven als hobbymatig 
hoenderhouders. Het lijkt er op dat dit een blijvend probleem wordt. We 
gaan dit jaarverslag natuurlijk positief afsluiten. Ik wens iedereen heel 
veel succes in het nieuwe fokseizoen, met mooie gezonde jonge en oude 
dieren en een mooi tentoonstellingsseizoen voor iedereen!! 
 
      Sita Herder 
Ledenmutaties: 
 
Bedankt als lid: 
 Sjoukje Herder (JL)  Ternaard 
 Rianne Waaksma (JL)  Ternaard 
 Frederica Waaksma (JL)  Ternaard 
 Sander de Bruin (JL)  Kollum 
 J. Leystra   Ameland 
 D. Keegstra   Engwierum 

 
Nieuwe leden: 
 P. van Warmerdam  Dokkum 
 Tj. van de Meer  Damwâld 
 B. van der Meer  Damwâld 

= Comb. Van der Meer 
 T. de Bruin    Kollum 

 = lid van de Comb. De Bruin, omgezet van jeugdcombinatie  
    naar seniorencombinatie: Comb. A & T de Bruin 
 
Ledenaantal per 1 januari 2018: ..    (vorig jaar  ..) 



 
 
Vrienden van de Frieslandshow / 
 pkv Frisia Dokkum e.o. 
 

 
Broeksterwâld:  
 P.G. Wolters    

Damwâld 
 ALH-genetics 
 Broekema Pets Place 
 Chr. Mavo De Saad 
 Kleindieren Van de Maginaris 

Dokkum 
 Broekema – De Molen  
 Broekema’s  Fourage Centrum 
 Martine van der Schuur 
 Sytske Vogel 

Drachten  
 Ufkes Greentec BV 

Feanwâlden 
 Dierenspeciaalzaak Yn’e loads 

Metslawier 
 Kninepleats – familie Veenstra 

Wâlterswâld 
 Handelsonderneming Schaafsma 

 

 
 
 
Vindt u het ook van belang dat wij de Frieslandshow blijven organiseren? U kunt 
ons steunen door ook vriend van de Frieslandshow te worden. 
Het bestuur geeft graag informatie wat de mogelijkheden zijn. 
 
   Bestuur PKV Frisia Dokkum e.o. 



Clubcompetitie Harkema 2.0 
 
In de vorige Us Hobby (2017 nr 4) staat een stukje over hoe Frisia het op 
de clubcompetitie  in Harkema heeft gedaan.  Gemeld werd dat er geen 
foto’s waren genomen van het handgeschreven scorebord van de 
konijnen. Alleen de hoenders en dwerghoenders waren vermeld.  
Gelukkig hebben we van een oplettende fotograaf alsnog de uitslag van 
de konijnenkeuring ontvangen.  We willen jullie dit niet onthouden: 
 

 
 

 



Met   3x F7, 1 x ZG6, 1 x ZG5 en 1x F8 = 40 punten werden we bij 
de konijnen 2e.   Een felicitatie waard!    
Met dank aan de inzenders en Jan Castelein voor de foto’s  
 

 
Clubcompetitie in de Gouden Klok  Harkema  
v.l.n.r. Jelle Terpstra, Henk Canrinus en Daan Plutschouw 
 

 
 

 
 
 
De ZOMERSHOW – NOORDOOST FRIESLAND  
 

In samenwerking met pkv Burgum e.o. en de Aeikoer uit 
Buitenpost gaan we op zaterdag 28 juli 2018 een 
zomershow organiseren.  De Trynwâlden, ook 
uitgenodigd om mee te doen, heeft laten weten daarvan 
af te zien.  

De ZOMERSHOW zal gehouden worden tijdens de BOERENDAG van 
de Paardendagen. De opzet van de show zal kleinschalig zijn 150 – 200 
dieren is het uitgangspunt. We willen ervaring opdoen om te kijken wat er 



mogelijk is voor de toekomst. Een heel belangrijke factor 
aan de organisatie van een show in deze tijd en op deze 
plaats is de omgeving, waar het evenement gehouden wordt. 
De BOERENDAG in Wâlterswâld/Driesum is een groots 

gebeuren, waar duizenden mensen op af komen. 
 Er is van alles te beleven, een mooi decor naast een kleindiershow. Het 
element DIEREN is er flink vertegenwoordigd, met een veekeuring, 
geitenkeuring, een kampioenschap keuring van Stabijs en Wetterhonden, 
uiteraard zijn er paardenrubrieken. Maar naast genoemde zaken zijn er 
nog vele andere elementen. 
Naast het voorgaande speelt zeker het element vogelgriep een rol. Weg 
van het kwetsbare deel van het jaar, waar nu al enkele jaren op rij shows 
om een voor iedereen bekende reden geen doorgang konden vinden of in 
een aangepaste vorm uitgevoerd werden. Los van dit feit wil ik er op 
wijzen, dat in landen als Engeland en Denemarken de shows over het hele 
jaar verdeeld zijn. M.a.w. als het kan daar, moet het hier ook kunnen. 
Een eendaagse show, waar de organisatie zich het hoofd niet hoeft te 
pijnigen over het feit of ze de inzenders moet of kan vermaken tijdens de 
keuring. Dat vermaak is op de BOERENDAG uitmuntend verzorgd! Ook 
geen zorg over hoe trekken we publiek. Dat publiek is ruimschoots 
aanwezig en zo is ons gebleken in de jaren, dat we er als pkv Frisia met 
onze stand stonden, een nieuwsgierig, geïnteresseerd publiek. 
Natuurlijk zijn er een aantal problemen te overwinnen. Het geijkte 
fokprogramma maakt, dat de kreet: “mijn dieren zijn dan niet klaar”, 
zeker gehoord gaat worden. Misschien geldt dat wel voor jonge dieren 
(2018), maar het zou goed kunnen, dat de overjarige dieren juist wel in 
een prima showconditie zijn.  
De opzet van de show wordt laagdrempelig opgezet, bedoeld is inschrijf-
kosten, maar ook prijzenschema. De thema’s gezelligheid en werving 
zullen passen op het geheel. Praktische zaken als huisvesting en toegang 
voor de inzenders zijn al met de organisatie van de PAARDENDAGEN, 
waar de BOERENDAG een onderdeel van is geregeld. Voor andere zaken 
zoals de enting van de dieren wordt een oplossing geboden (zie elders in 
deze HOBBY) We hopen op een gevarieerde inschrijving. Gevraagd 
zullen worden: konijnen en cavia’s, hoenders en dwerghoenders en 
serama’s, watervogels en sierduiven. 
Het vraagprogramma zal vorm krijgen na de komende vergadering tussen 
de 3 verenigingen op dinsdag 13 maart 2018. Op de ALV van 23 maart 
kunt u nadere mededelingen verwachten. 
 
 

  Arie Hagedoorn 



Enting hoenderachtigen tegen pseudo-vogelpest. 

Planning: 
Uitgangspunt is: afdoende geënte dieren op JONGDIERENDAG op 
zaterdag 1 september 2018. 
Drinkwaterenting zaterdag 4 augustus 2018 
Spray-enting zaterdag 18 augustus 2018. 
 
Voorbereiding: 
De deelnemende leden melden zich aan bij Arie Hagedoorn voor 1 juli 
2018. De benodigde papieren worden door mij voorbereid, die op de dag 
van de drinkwaterenting worden uitgereikt, zodat de verdere gegevens 
door de fokker verwerkt kunnen worden. 
Op de dag van de spray-enting worden deze papieren weer ingenomen, 
nadien door de dierenarts ondertekend, vervolgens 5x gekopieerd. 1 
Exemplaar komt in het verenigingsarchief en wordt gebruikt als 
instuurexemplaar voor jongdierendag en voor de Frieslandshow. De 5 
kopieën kunnen de fokkers gebruiken voor andere showinzendingen. 
Naast het bovengenoemde formulier wordt op de dag van de 
drinkwaterenting (4 augustus 2018) een tijdplanning voor de spraydag 
uitgereikt. 

Op de dag voor de drinkwaterenting dienen de dieren op 
DORST gezet te worden. Dat houdt in, dat de drinkwater-
voorziening van de dieren (afhankelijk van de 
weersomstandigheden) op vrijdag 3 augustus vanaf 16.00 
uur weggenomen wordt.  

 
Vakantie: 
Wanneer u op één van beide dagen op vakantie bent, dan valt er vast iets 
te regelen met een familielid of met een collega fokker. U kunt in deze 
contact opnemen met de coördinator van het entingsgebeuren. 
 
Bijdrage in de kosten: 
Per adres wordt een bijdrage gevraagd van  
€ 20,00 en voor jeugdleden € 10,00. 
 
N.B.: Alle hoenderachtigen op hetzelfde adres dienen geënt te worden. 
Dus ook de NIET-tentoonstellingsdieren. 
 
 
 
 



Dag van drinkwatervoorziening  (zaterdag 4 augustus). 
Vanaf 9.30 uur inloop op Master de Grootstrjitte 4, 9104 HN Damwâld. 
Onder genot van een kopje koffie even bijkletsen. Vanaf 10.00 uur 
uitreiking van het drinkwater. Daartoe dient men voorzieningen mee te 
nemen. Het water (100 liter beschikbaar*) is op sterkte aangemaakt. 
M.a.w. dient NIET verder verdund te worden.  
Zij die het verst dienen te reizen, krijgen het eerst de vloeistof uitgereikt. 
De werking van de vloeistof is voor 2 uur gegarandeerd. 
Twee papieren worden uitgereikt: 

1. Voor ingevuld formulier: Model van verklaring van enting…. 
2. Route en tijdplanning van de dag van de spray-enting. 

*) = afhankelijk van de opgave wordt er beslist of er 100 dan wel 50 of zo 
nodig 150 liter aangemaakt wordt. Per 50 liter is 1 capsule entstof nodig. 
Voor de spray-enting geldt het tiende deel: 1 capsule + 5 liter water. 

 
Dag van spray-enting  (zaterdag 18 augustus)  
Volgens de route en tijdplanning wordt een strak 
schema aangehouden. 
Op deze dag voert Marten de Vries de spray-enting uit. 
Het nu volledig ingevulde formulier wordt ingenomen. 
Dit volledig invullen dient VOORAF gebeurd te zijn, 
daar kan niet op gewacht worden. 
De bijdrage € 20,00 dan wel € 10,00 voor het jeugdlid dient gepast 
betaald te worden. Voor de bijdrage krijgt u een betalingsbewijs 
uitgereikt. 
Afwerking: 
De gekopieerde formulieren worden in principe op jongdierendag 
uitgereikt, dan wel bezorgd of per post toegezonden. 
 
      Arie Hagedoorn 
Enten tegen pokkendifterie 
 
Ook dit jaar gaan we weer enten tegen pokkendifterie.  De pluimvee 
fokkers die mee willen doen, kunnen zich opgeven bij  Sita Herder, 
telefoon 0519-571326,  
of bij Evert Ringia, telefoon 058-25032103.  
Doe dit voor 1 mei dan kan ik genoeg serum bestellen. De enting vindt 
meestal plaats eind juli -  begin augustus en de kosten zijn ongeveer 12 
euro per fokker, ongeacht hoeveel dieren er zijn. De dieren die in 
voorgaande jaren al zijn geënt,  hoeven niet weer geënt te worden. 
       
      Evert Ringia 



Enting voor zomershow 
 
In verband met de zomershow op zaterdag 28 juli tijdens de Boerendag 
organiseren we voor belangstelstellenden een extra entingsronde. 
 
Planning: 
Uitgangspunt is: afdoende geënte dieren op de ZOMERSHOW  
op zaterdag 28 juli 2018. 
Drinkwaterenting zaterdag 30 juni 2018 
Spray-enting zaterdag 14 juli 2018 
De deelnemers dienen zich uiterlijk 15 juni aan te melden  
bij Arie Hagedoorn. 
 
Voor de verdere gegevens zie de informatie bij de entingsprocedure 
ter voorbereiding van JONGDIERENDAG.  
Slechts de datums zijn anders, de procedure is identiek. 
 
De datum 14 juli 2018 komt op het formulier, dat een geldingsduur heeft 
van 6 maanden. (Het formulier vervalt dus 13 januari 2019, na de 
Noordshow dus). 
Tot slot nog een opmerking over de leeftijd van de dieren. Op de dag van 
de sprayenting dienen de dieren tenminste 30 dagen oud te zijn. 
 
Op de ZOMERSHOW zijn de kopieën beschikbaar. Zij die gebruik 
maken het aangeboden entingsprogramma zijn vrij gesteld van het 
insturen van een entingsformulier, omdat een kopie bij de organisatie van 
de ZOMERSHOW gedeponeerd wordt, voor leden van Frisia geldt dit 
ook voor JONGDIERENDAG en de FRIESLANDSHOW. 
 
In de gesprekken over de ZOMERSHOW met de andere verenigingen is 
naar voren gekomen, dat onze zusterverenigingen geen waterenting 
toepassen, maar alleen de sprayenting. Wij menen echter, dat de 
combinatie van beide de beste resultaten biedt. De waterenting 
ondersteunt en bereidt de sprayenting voor. Ziekte en uitval proberen we 
op deze wijze te voorkomen. Ook de instructie in de handleiding bij de 
entstof beveelt deze werkwijze aan. Ook daar valt de beperkte 
houdbaarheid van de eenmaal ontsloten entstof te lezen. Het is mede 
daarom, dat wij vasthouden aan een strak schema, waarbij de 2 uur 
optimale werking leidraad is. 
      
     Arie Hagedoorn 
 



 
 

 
 
CH-2018 – het project 
 
De voorbereidingen voor ons project in 
het kader van de Culturele Hoofdstad 
Leeuwarden-Friesland begint op stoom te 
komen. Een commissie van 5 gaat de 
verdere voorbereiding doen:  
Jan Castelein, Hugo Bruinsma, Tietsje de Bruin, Siep Leegstra en Arie 
Hagedoorn gaan de schouders er onder zetten voor zover dat nog niet 
gebeurd is. Het streven om alle rassen van Nederlandse origine bijeen te 
brengen zal nog flink wat voeten in de aarde hebben. Het eerste grote 
probleem is reeds gesignaleerd: de Assendelfter krielen. Bij de verenging 
van dit ras is geen lid, die dit ras in het bezit heeft. We hopen, dat er hier 
of daar bij een particulier nog dieren te vinden zijn, maar gezien de 
geluiden vanuit de rasvereniging is daar weinig kans op. Feitelijk zouden 
we daarmee kunnen zeggen, dat het ras uitgestorven is. Zeker is, dat er 
meerdere rassen en of kleurslagen van rassen balanceren op de rand van 
het uitsterven staan. Overigens geldt dit niet alleen voor rassen, die wij 
beogen bijeen te brengen in het kader van ons project. Ook andere rassen 
tonen zo’n smalle basis, dat men zich kan afvragen: Hoe lang nog? Een 
doel van het project is misschien wel heel terecht het zoeken van 
erfgenamen, dat wil zeggen geïnteresseerden die mee willen helpen de 
rassen in stand te houden. Feitelijk hebben we aanpak nodig, zoals dat 
gebeurd is en nog steeds gebeurt met het Mergellandhoen, maar dan voor 
meerdere rassen. Het betreft in dit geval het Herve-hoen, feitelijk een 
Belgisch ras dat min of meer uitgestorven was. Inmiddels is het hoen in 
twee kleurslagen weer erkend. De kriel staat kort voor de erkenning. De 
gevallen van vogelgriep, uitvallen van de Noordshow voor de 
hoenderachtigen heeft mogelijk voor vertraging gezorgd. 
 
 



 
Zoals het zich nu laat aanzien, zal het feitelijk verzamelen van de dieren 
een grote klus worden. Er zijn nogal wat rassen, die van verre aangevoerd  
 
moeten worden. In de volgende HOBBY zal daarover zeker meer te 
melden zijn. Misschien is het goed het project en het doel ervan nog even 
te benoemen: 
 

Levend Cultureel Erfgoed van Nederlandse origine 
Waardevol Leven 

Doel van het project: 
• De erfgenamen bewust maken van het waardevolle erfgoed in 

hun naaste omgeving. 
• Het werven van erfgenamen, die het erfgoed willen beheren. 

Projectopzet: 
A) Het bijeenbrengen van alle in Nederland gecreëerde rassen 

voor de volgende diersoorten kleindieren: 
a. Hoenders 
b. Dwerghoenders 
c. Watervogels 
d. Konijnen 
e. Sierduiven 

B) Het bijeenbrengen van alle kleurslagen van het Friese 
hoen (12) en het Friese dwerghoen (11). 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Door WilcoKoster 
en Baukje Taekema 
 
Hallo allemaal,  
 
Hierbij een kort Stukje over het verloop van de hobby van Wilco en mij 
(Baukje Taekema).  Sinds dit jaar zijn wij verhuisd naar de Terpstrjitte 27 
te Niawier, dit heeft er voor gezorgd dat dit jaar wat anders verloopt. 
Deelname aan shows zat er dit jaar helaas niet in mede door de 
verhuizing, drukte met werk en de cursus vakbekwaamheid vogels 
hebben we besloten het dit jaar even rustig aan te doen met het fokken. 
Wel heb ik voor de eerste keer meegewerkt op de Frieslandshow, dit was 
een leerzame ervaring waarbij ik de beoordelingen moest opschrijven 
voor de ‘’administratie’’ en hoop dan ook volgend jaar weer te kunnen 
helpen en inzenden op deze mooie show op een mooie locatie.  
 
Daarnaast zijn Wilco en ik bezig met het halen van de cursussen voor 
vakbekwaamheid vogels. Door de nieuwe wet dieren zal het in de 
toekomst waarschijnlijk lastiger worden als je met grote hoeveelheid 
dieren fokt om deze te verkopen. Dan heb je namelijk een UBN nummer 
nodig en deze kan ja alleen krijgen als je in het bezit bent van de Cursus 
vakbekwaamheid (vogels, vissen, overige zoogdieren, honden en katten 
en herpeten en amfibieën.) Deze cursus vakbekwaamheid vogels volgen 
we in Barneveld en zijn hierbij in de afrondende fase, daarnaast zijn wij al 
in het bezit van de vakbekwaamheid overige zoogdieren. Deze cursus 
bestaat uit een theorie examen een praktijk examen en 160 uur stage.  
 
Hier een klein stukje over ons jaar en waarom we helaas dus geen dieren 
hebben ingezonden. 
 
Met vriendelijke groet 
Wilco Koster 
 
 
 

De 
Pen 



 
 
 

 
Baukje Taekema 
 
 
 
 



LEER…. 
 

 
 
Op zich zouden we dit stukje kunnen beginnen met een mijmering over 
het opschrift. LEER de associatie die leidt naar leder en dat roept de 
bewerkte koeienhuid weer op. LEER(moment) een verbuiging van het 
werkwoord leren. En blijven we eenvoudig bij de klank dan kan het maar 
zo zijn, dat we bij die deutsche Sprache belanden. Dan bruist maar zo die 
Lederhose op, maar ook de betekenis van leeg en nu we toch meer dan 
toevallig in het Duits zijn beland de plaats LEER. Voor heel wat 
noordelingen in de laatste dagen van december het inkoopcentrum wat ze 
bij de jaarwisseling maar al te graag in rook zien opgaan (letterlijk en 
figuurlijk). Maar LEER is meer! Voor negen man Frisiavolk is LEER op 
zo maar een zaterdag in januari doel om na de Noordshow te gaan 
genieten. Negen man, waarvan er acht ontegenzeggelijk konijn 
georiënteerd zijn, de negende nou niet zo specifiek, al bevolken inmiddels 
een 4-tal bunnies ook daar de hokken. De mannen, Halbe, Rein, Siebe, 
Albert Jan, Germ D, uw schrijver, Henk, Jan C en Jan W. de zitplaatsen 
en rijen in het busje volgend. 
Carpoolplaats ten zuiden van Dokkum was het verzamelpunt. Niet 
helemaal vrij van winterse neerslag, maar verder prima te rijden, gaat het 
richting oost. Immer gerade aus, direct na de Emstunnel van de 31 naar de 
invalweg naar LEER. TomTom en mobieltjes ondersteunen de zoektocht 
naar de hal.  



Daar was al flink wat volk van beide 
kanten van de grens. Een mooie 
ontvangsthal met een prima catering via 
een handig bonnensysteem, lekker warm. 
Er was flink wat bedrijvigheid, gewoon 
een gezellig geheel. De volgende fase, na 
de koffie en thee, entree + catalogus en 
op naar de konijnen. Daar achter de 

deuren, was de temperatuur van een iets andere orde.  
Konijnen in alle grootten en maten, in algemene zin net iets meer gewicht 
in het lijf, dan bij ons gebruikelijk is. De naamaanduidingen verhullen 
veelal de Nederlandse benaming niet al is Seperator moeilijk te herleiden 
tot onze Beige. Bij een eerder bezoek, toen in Oldenburg, was me al 
duidelijk geworden, dat Satijn in alle mogelijke varianten in het Duitse 
voorradig is. Satijn, feitelijk een haarstructuur, in vele kleuren. Eigenlijk 
heb ik toch stiekem wel een konijn mee willen nemen, ook al had de 
thuiswacht bezworen dat niet te doen. Reinder, zonder en Gerrit met 
waren er ook. Een adviescollege om U tegen te zeggen. Dat advies 
hebben we maar opgevolgd en de ogenschijnlijk fraaie 
dieren daar gelaten waar ze waren. Al moet ik toegeven, 
dat de ijzergrauwe Duitse hangoorram z’n richting 
Frieslandreis alleen maar kon besparen, omdat z’n 
eigenaar hem NIET te koop had gezet, te midden van  
zoveel anderen. Echt een plaatje en dan bij Jelle in de 
stal. Goed dat is er niet van gekomen. Ook de anderen 
lieten zich niet verleiden hun tot een uitbreiding van 
beestenboel. 
Fijn, dat de ontvangsthal prima op temperatuur was. 
Lekker even opwarmen, de bonnen benutten en na 
vulling van de maag een tweede kijkronde. Een leuke 
dag en daarbij leerzaam. 
 
Uitgekeken en in een aantal opzichten wijzer geworden wordt de 
terugtocht aanvaard. Dit uitstapje, een vergelijking met het vroegere 
schoolreisje past in zekere zin. Rein ontdekte dat al het snoepgoed al op 
de heenreis verorberd was, iets wat prima past in de schoolreis rite. 
Kerkbix het enige wat nog restte, wekt alleen maar meer eetlust/honger 
gevoel op! 
 
 
 



Het vervolg…… 
Zondagmorgen is er nog wel enige tijd over om de meegebrachte 
catalogus nog eens goed door te spitten. Dan blijkt, dat er nog een tweede 
show in de hal gepresenteerd stond, die ons gezelschap volledig ontgaan  
is! Een show met hoge predicaten en ook een aantal interessante koopjes. 
Ja het negental was naar een konijnenshow en miste de show, die opgezet 
was door de mensen achter of zo je wilt naast de konijnenfokker. 
Beelden, schilderijen, knuffels houtsnijwerk, handwerkproducten. Ook 
hier waren keurmeesters op losgelaten, wat resulteerde in beoordelingen. 
De EXPONATE, waren in een aantal klassen ingedeeld. Hoogste score: 4 
x 97,5 waarvan 3x Margret den Dulk de vervaardigster van was dat 
leverde wel de volgende titel op: 
Landesmeister & Medaille des Zentralverbandes Deutscher Rasse-
Kaninchen-züchter. En Margret hecht waarde aan haar creaties, want ze 
heeft ze NIET te koop staan. 
Tsja, iets voor de Frieslandshow…… los van welke show dan ook, is 
zoiets in ons landje mogelijk? Denk je… serieus???? 
        HAA 
 

 
 

 
Officiële opening met een toespraak van Gitta Connemann,  
Mitglied des Deutschen Bundestage 



 
 
Landesverbandsschau der Rassekaninchenzüchter Weser-Ems   
 

 
 

 
 

 
 



Landesverbandsschau der Rassekaninchenzüchter Weser-Ems   
 

 
Mecklenburger Schecken rot-weiss.  Een middelgroot  in Duitsland populair ras. 
Ras wordt ook in de kleuren Zwart-wit en Blauw-wit gefokt en geshowd. 
 

 
Niet alleen dieren maar ook diverse handwerkjes (o.a.gemaakt van pelzen) zijn 
op de show te zien en te koop. 
 
 
 
(foto’s Jan Castelein en Germ Durk de Vries) 



Digishow 
 
DigiShow voor Kleindierliefhebbers  
is een digitale kleindierenshow. Deze 
DigiShow staat open voor de 
volgende klassen:  Hoenders in Groot 
en Kriel,  Serama’s,  Konijnen,  
Cavia’s, Kleine knagers, Sierduiven,  
Siervogels,  Watervogels,  Lach- en 
Diamantduiven. 
Uit de inzendingen wordt de leukste of creatiefste foto met het 
leukste bijschrift geselecteerd. Er is een juryprijs en een 
publieksprijs. Op iedere DigiShow wordt in elke klasse het mooiste 
dier/foto gekozen, gevolgd door nummer 2 tot max. 10. 
Uit de winnaars van de 4 DigiShows wordt per jaar per klasse de 
KAMPIOEN bepaald (met een oorkonde). 
De DigiShow is onafhankelijk van welke organisatie dan ook en 
een initiatief van vrijwilligers om de kleindierliefhebberij op een 
eigentijdse manier te promoten. 
Na de eerste ronde telde de DigiShow ca. 600 leden. 
Dat aantal groeit snel en steeg na de 2e DigiShow naar rond de 800, 
na de 3e DigiShow naar ca. 1.000 en inmiddels naar meer dan 
1.500 leden! 

 
 



En de Digishow winnaars zijn … 

 
Jan Castelein 
 

      
        
 
 
Roland, Siep en Jan, gefeliciteerd!  
 



Gerrit en Antje Walsma 60 jaar getrouwd!           
Op maandag 26 
februari was het een 
bijzondere dag. Zowel 
60 jaar geleden als 
afgelopen 26 februari. 
Het was de trouwdag 
van Gerrit en Antje. Ze 
waren 60 jaar getrouwd 
Dat is bijzonder. Heel 
bijzonder.  

Dat konden wij dan 
ook als vereniging niet 
ongemerkt voorbij 
laten gaan. Dus ben ik 
er met Alie van der Zee 
afgelopen woensdag op 
visite geweest.  

Een mooi boeket mee. En op naar het diamanten bruidspaar. Het was 
geweldig. Wat zagen ze er goed uit! En wat passen ze goed op elkaar. Een 
huis vol bloemen en heel veel kaarten. Zelfs Willem Alexander en 
Maxima waren op de hoogte en stuurden hun felicitaties. Burgemeester 
Waanders op bezoek. “Wat een aardige vrouw” aldus Gerrit en Antje, en 
zo gewoon! De ambtsketen  had mevrouw Waanders maar mooi in de 
auto laten liggen om puur praktische redenen. Het was erg gezellig. 
Zaterdag met alle kinderen en aanhang naar de Chinees. Ook dat is zeer 
goed bevallen. Gerrit heeft het idee opgevat om voortaan de verjaardagen 
maar mooi bij de chinees te 
vieren want  “dan ha we thús gjin 
drokte en der kin we heerlijk ite!”   

Wij hebben een hele gezellige 
middag gehad en wensen Gerrit 
en Antje samen met hun 
kinderen, klein- en 
achterkleinkinderen nog  heel wat 
jaren in goede gezondheid toe. 
                Antje en Alie, een onafscheidelijk en                                
    Sita         gastvrij duo tijdens vele Frieslandshows! 

 



Gerrit en Antje Walsma met burgemeester Waanders van Dongeradiel 

                    

 

 

foto’s Jantsje Wiersma) 



 

 

 

 

 

 

 



 

Voor u gelezen     

Positieflijst huisdieren over half jaar naar de Tweede 
Kamer  

Minister Carola Schouten van LNV verwacht halverwege dit jaar een 
positieflijst  huisdieren naar de Tweede Kamer te kunnen sturen. Er is de 
afgelopen tijd door een commissie hard gewerkt aan nieuwe systematiek 
voor de beoordeling van te houden zoogdieren. 

Eind maart zal de nieuwe systematiek een zogeheten externe 
consultatieronde in gaan. Diverse organisaties kunnen er dan hun mening 
over geven. Daarna gaat er een commissie aan de slag die 
zoogdiersoorten langs de nieuwe beoordelingslat zullen leggen. 

De nieuwe systematiek was nodig omdat de rechter had geoordeeld dat de 
tot dan toe gehanteerde beoordelingssystematiek niet onafhankelijk 
genoeg was. Volgens Schouten is de nieuwe systematiek dat wel. 
Bovendien is deze een stuk eenvoudiger en transparanter. Ook is de 
nieuwe systematiek geschikt voor de beoordeling van vogelsoorten, 
reptielen en amfibieën. Deze soorten zijn aan de beurt nadat de 
zoogdieren zijn beoordeeld op de vraag of ze geschikt zijn om te houden. 

Redactie Levende Have 

Eerdere berichten : 

Onafhankelijke experts aan de slag met positieflijst 

Rechter eist zorgvuldig besluit over het houden van dieren 

Levende Have is een Algemeen Nut Beogende Instelling  

De Stichting Levende Have is door de Belastingdienst erkend als 
Algemeen Nut Beogende Instelling.   
Giften van een particulier aan een ANBI zijn onder voorwaarden voor de 
inkomstenbelasting aftrekbaar. Sinds 1 januari 2014 bepaalt Algemene 
Wet Inzake Rijksbelastingen art. 5b dat de ANBI haar gegevens via 
internet openbaar maakt. Op internet moet staan: de naam van de 

https://www.levendehave.nl/dierenwikis/algemeen/positieflijst
https://www.levendehave.nl/nieuws/onafhankelijke-experts-aan-de-slag-met-positieflijst
https://www.levendehave.nl/nieuws/rechter-eist-zorgvuldig-besluit-over-het-houden-van-dieren


instelling, het door de Kamer van Koophandel toegekende unieke 
nummer (RSIN), contactgegeven, de doelstelling, een (beknopt) 
beleidsplan, de bestuurssamenstelling en het beloningsbeleid, een 
(beknopt) verslag van de uitgeoefende activiteiten en een financiële 
verantwoording. Al deze gegevens van de Stichting Levende Have zijn te 
vinden in de colofon.                       
 
Muizen en ratten verspreiden vogelgriep  

Muizen en ratten zijn mogelijk de verspreiders van vogelgriep, stelt de 
Utrechtse onderzoeker Sara Burt. Zij adviseert om pluimveehouderijen en 
hun directe omgeving ‘knaagdierproof’ te maken. 

Hoe minder aantrekkelijk en toegankelijk stallen zijn voor muizen en 
andere knaagdieren, hoe kleiner de kans dat een muis een ziekte 
binnensleept, aldus Burt op de website van de Faculteit Diergeneeskunde 
van de Universiteit van Utrecht. 

Wilde watervogels worden gezien als de '''transporteurs'' van het virus 
naar gebieden waar pluimvee wordt gehouden. De feitelijke 
virusoverdracht vindt plaats via muizen en ratten. Zij brengen het virus 
naar binnen in de stallen. Deze knaagdieren nemen het virus mogelijk ook 
weer mee naar buiten. Burt is universitair docent veterinaire gezondheid. 
Ze doet onderzoek naar plaagdieren als reservoir voor zoonosen. 

Redactie Levende Have/Bron: uu.nl   

Bron:  levende Have. Dossier  Vogelgriep 

 
144 varianten 
 
We waren net 'gewend' aan het al jaren in China rondwarende 
vogelgriepvirus H7N9, toen onlangs ineens een 'nieuw' vogelgriepvirus 
opdook, H7N4. In Nederland zitten de vogels al sinds december vorig jaar 
binnen, omdat H5N6 is aangetroffen, besloot landbouwminister Carola 
Schouten vorige week nog. Maar hoe zit het nu eigenlijk met die 
virussoorten en hun codenamen? 
Er zijn drie basistypen griepvirussen: A, B en C. Over B en C hoor je 
maar weinig, omdat die redelijk onschuldig zijn. Maar het influenza A-
virus is een ander geval. Om te beginnen tuigt het zich op met 

https://www.levendehave.nl/dossiers/vogelgriep
https://www.foodlog.nl/artikel/gevaar-van-vogelgriep-h7n9-voor-mensen-groeit/
https://www.foodlog.nl/artikel/gevaar-van-vogelgriep-h7n9-voor-mensen-groeit/#comment-219638


'accessoires', de oppervlakte-eiwitten hemaggluttinine (H) en 
neuraminidase (N). Die eiwitten helpen het griepvirus bij het 
binnendringen van een cel. En nu komt het belangrijkste: er zijn 16 
varianten hemaggluttinine en 9 neuraminidase.  
Griepvirussen kunnen dus kiezen uit verschillende 'stijlen' H'tjes en 
N'tjes. De sinds 2013 in China rondwarende vogelgriep tooit zich met de 
code H7N9; die variant maakte vorig jaar ook nog eens honderden 
menselijke slachtoffers. De vogelgriep die in 2015 miljoenen kippen en 
kalkoenen het leven kostte in de VS heet H5N2. De Franse eendensector 
kampte twee jaar op rij met H5N8. En in Nederland is sinds december een 
ophokplicht van kracht omdat H5N6 werd aangetroffen.  
Het leidt tot een eenvoudig optelsommetje: van H1N1 tot H9N16 zijn er 
144 soorten vogelgriep. En ze komen wereldwijd ook allemaal voor bij 
wilde vogels in de natuur. Het zijn dus allemaal vogelgriepvarianten. 
Soms mild, dat noemen we laag-pathogeen, en soms dodelijk, hoog-
pathogeen. In sommige gevallen springen ze over naar andere diersoorten, 
of naar de mens. Wij zijn per slot van rekening ook een zo'n andere 
diersoort. H1N1 is weinig kieskeurig en kan vogels, mensen, varkens en 
paarden besmetten. H2N2 houdt het bij mensen en vogels.  

Maar er is nog een complicatie. Griepvirussen muteren gemakkelijk en 
kunnen zich daarbij van een milde variant, die alleen vogels ziek maakt, 
tot een voor mensen dodelijke variant ontwikkelen. Stel het je maar voor: 
een vogel raakt besmet met zowel H1N1 en H2N2. De virussen kunnen 
hun H's en N's dan uitwisselen, zodat er een nieuwe variant ontstaat. Die 
ziet eruit als H2N2, maar kan wel ineens mensen infecteren omdat H1N1 
dat nu eenmaal kan. Genetici noemen dit 'reassortment', en het principe 
ligt aan de basis van de grote influenza-uitbraken, die miljoenen 
slachtoffers eisten, zoals bijvoorbeeld de Spaanse Griep van 1918. Ook de 
Mexicaanse griep-epidemie ('varkensgriep') van 2009 was het resultaat 
van een dergelijke uitwisseling. 
 
"De 2009-griep was een puinhoop", vertelt de Britse bioloog Richard 
Goldstein op NPR. "Het virus had sommige segmenten van H3N2 die 
sinds de Hong Konggriep van 1968 in mensen circuleren. Het had genen 
van vogels, een H1 van varkens en een N1 van een heel ander virus. En 
dat mengde zich allemaal in varkens." 

Hoe het precies met het Chinese H7N9-virus zit en hoe dat van pluimvee 
op mensen overspringt, zoeken wetenschappers nog uit. Hun puzzel is 
met het nieuwe H7N4-virus weer net een beetje gecompliceerder 
geworden.     

https://nl.wikipedia.org/wiki/Hemagglutinine
https://nl.wikipedia.org/wiki/Neuraminidase
https://www.foodlog.nl/artikel/vogelgriep-vs-gevaar-voor-thanksgiving/
https://www.foodlog.nl/artikel/kort/frankrijk-ruimt-opnieuw-eenden-en-ganzen-tegen-vogelgriep/
https://www.foodlog.nl/artikel/vogelgriep-h5n8-aangetroffen-op-eendenbedrijf-flevoland/allcomments/asc/
https://nl.wikipedia.org/wiki/Reassortment
https://nl.wikipedia.org/wiki/Mexicaanse_griep


Hobbyfokkers 
Ameland 

Het duurt nog even 
voordat de 56e 
Frieslandshow wordt 
gehouden. Nu al vast even 
een attentiebericht speciaal 
voor de hobbyfokkers op  
Ameland.    

Frisia biedt u de mogelijkheid om uw dieren op de Frieslandshow in te 
zenden  zonder dat u ze zelf in de tentoonstellingshal hoeft te brengen.    
U kunt volstaan met het afgeven van uw dieren op de boot naar Holwerd. 
Wij zorgen er dan voor dat uw inzending op de Holwerderpier wordt 
afgehaald en dat uw dieren  worden ingekooid.  Op de zaterdag  kunt u 
dan de Frieslandshow bezoeken en na sluiting van de show uw dieren zelf 
weer meenemen.    Het is maar een idee waarvan we graag vernemen of  
er belangstelling voor deze service is.  Als u hier gebruik van wilt maken 
dan ontvangen wij graag een reactie zodat wij e.e.a. kunnen organiseren.  
Over het hoe en wat precies zullen wij u dan nog informeren. U kunt uw 
reactie mailen of u kunt bellen naar één van de bestuursleden. 

    bestuur PKV Frisia Dokkum e.o. 

 

 

 

 

 

 

 

    



 

Activiteiten agenda 2018 
 
(Voorlopige agenda van Frisia activiteiten  
voor 2018.  In volgende Us Hobby volgen aanvullingen) 
 
 
 23 maart  Jaarvergadering  in Hotel vd Meer  

 
 ?? juni  Hokbezoek/activiteit 

 
 15 juni  Uiterlijke datum opgave  enting tbv zomershow 

 
 30 juni   Drinkwaterenting hoenders (tbv zomershow) 

 
 1 juli  Uiterlijke datum opgave enting hoenders 

 
 14 juli   Spray-enting hoenders (tbv zomershow) 

 
 28 juli  Boerendag / zomershow 

 
 4 augustus  Drinkwaterenting hoenders 

 
 18 augustus  Spray-enting hoenders 

 
 1 september Jongdierendag   

 
 25 t/m 27 okt 56e Frieslandshow  
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	Enting hoenderachtigen tegen pseudo-vogelpest.
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	Gerrit en Antje Walsma 60 jaar getrouwd!
	Op maandag 26 februari was het een bijzondere dag. Zowel 60 jaar geleden als afgelopen 26 februari. Het was de trouwdag van Gerrit en Antje. Ze waren 60 jaar getrouwd Dat is bijzonder. Heel bijzonder.
	Dat konden wij dan ook als vereniging niet ongemerkt voorbij laten gaan. Dus ben ik er met Alie van der Zee afgelopen woensdag op visite geweest.
	Een mooi boeket mee. En op naar het diamanten bruidspaar. Het was geweldig. Wat zagen ze er goed uit! En wat passen ze goed op elkaar. Een huis vol bloemen en heel veel kaarten. Zelfs Willem Alexander en Maxima waren op de hoogte en stuurden hun felic...
	Wij hebben een hele gezellige middag gehad en wensen Gerrit en Antje samen met hun kinderen, klein- en achterkleinkinderen nog  heel wat jaren in goede gezondheid toe.                 Antje en Alie, een onafscheidelijk en                              ...
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	foto’s Jantsje Wiersma)
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	Positieflijst huisdieren over half jaar naar de Tweede Kamer
	Minister Carola Schouten van LNV verwacht halverwege dit jaar een positieflijst  huisdieren naar de Tweede Kamer te kunnen sturen. Er is de afgelopen tijd door een commissie hard gewerkt aan nieuwe systematiek voor de beoordeling van te houden zoogdie...

